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Správa zo zasadnutia 
Európskej štandardnej komisie pre hydinu 

Európskeho chovateľského zväzu EE 
10.-12.03.2017 - Pohlheim (D) 

 

 

 

 

                            Už tradične po dobu viac ako 25 rokov sa prvé pracovné zasadnutie Európskej 

štandardnej komisie pre hydinu (ESKG ) Európskeho chovateľského zväzu koná v mestečku 

Pohlheim v Nemecku . Organizačne ho v tomto roku zabezpečoval  Ulrich Freiberger člen ESKG 

a zástupca  BZA. (Nemeckej komisie pre uznávanie plemien a štandard pre Európu)  . Príprava 

na tieto naše  zasadnutia začína pre nás , jej členov už niekoľko týždňov vopred ,  keď obdržíme   

podklady  k novým bodom ,alebo doplňujúce podklady k bodom ktorých riešenie trvá  už dlhšie 

obdobie . 

1.Zasadnutie ESKG otvoril jej predseda U.Lochmann (CH), a privítal všetkých prítomných 

.Zasadnutie sa koná po 25 rokoch v iných priestoroch a dúfa ,že sa tu budeme  cítiť tak ako 

v predchádzajúcich  . 

2.Zasadnutia sa zúčastnili: (na 

obr2 zľava) J.C.Periquet (F), 

M. Bowet (CH) , U.Lochmann 

(CH), predseda ESKG ,  

Dr.A.Verelst (B) - predseda 

sekcie  hydiny EE,  P.Žuffa ( 

SK) , W .Lithau (DK), Ulrich 

Freiberger  (D) zástupca  BZA, 

D.Kleditsch sekretár ESKG  

(D),:  a  K.van der Hoeck -

sekretár sekcie hydiny (NL), ( 

na foto chýba )  . Pre chorobu sa z rokovania  ospravedlnil K. Safundžič (HR)  

Zasadnutie pokračovalo podľa avizovaného programu. 

3.Prvým bodom bola revízia ,schvaľovanie a prijatie   návrhov  na  uznanie plemien  respektíve 

farebných rázov  v členských krajinách . Tu si pripomínam ,že  v krajinách podlieha uznávaciemu 

procesu okrem „nových“  i každé  „novo prinesené“  plemeno alebo farebný ráz ,“ i keď  je už  

uznané v niektorej členskej krajine alebo v zozname EE .  ( v rámci ČSCJ je to proces registrácie  

)Plemena s predložených zoznamov sa konfrontovali s predchádzajúcimi dokumentmi a  

doloženými podkladmi z krajín . Plemeno musí byť uznané prvom rade v krajine ,ktorá to 

predkladá .  
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V roku 2016  prešlo uznávacím konaním  v krajinách a pre rok 2017  sú v EE uznané 

nasledovné plemená alebo farebné rázy :Nemecko :  zdrobnená  Nemecká ríšska :  biela-čierna 

kolumbia , japomské nosné prepelice ,Belgicko :  Franská hus,- Wyandotka – strieborná modro 

lemovaná , Boswordský  bradáč –oranžovoprsý ,- Watermalský 

bradáč –oranžovoprsý .Holandsko :  Marans- modrá medená ,-

Yakido- čierna, Yamato divo sfarbené,- Hodvábnička – 

čokoládovohnedá ,- Holandská malá –bielo čierna kolumbia,-

Drentská  zdrobnená – modro oranžovokrká s viacnásobným 

lemovaním, Mileflérka- citronovo porcelánová s modrou 

kresbou. Francúzsko : Tulúzska hus –žltá(obe 2 ) ,-Kočinka – 

splasch ,- Kosovský spevák –čierny,- Maranska zlatokrká ,-

Orpingtonka  čokoládovohnedá , a splasch ,- Hodvábnička – 

čokoládovohnedá, čokoládovohnedá krahulcová , Zdrobnená 

Burma – čierna, zdrobnená Alsaská biela,- Zdrobnená 

maranska čierna  

Komisia sa zaoberala plemenami, ktoré sú v súčasnosti v štádiu šľachtenia, alebo  predstavovania  

. 

4. Zoznam plemien a farebných rázov  a jeho aktuálny stav boli ďalšou témou .V súčasnosti  nám 

chýbajú  zoznamy z Bosny, Chorvátska , Slovinska, Fínska a  Ruska . 

 

5. Návrhy zmien štandardov od BZA . V tejto súvislosti sa  konzultovala niekoľko násobná 

ignorácia  záverov ESKG  zo strany  BDRG. V tejto súvislosti  podal U . Freiberger  dosť  

zvláštne vysvetlenie . BZA má určité rozhodnutia ktoré boli schválené BDRG, tieto sú vydané, 

neskôr konzultované a upravované na základe  usmernení  ESKG  .  Ako povedal, že je to  

zbytočná dvojaká práca, ktorá vnáša medzi chovateľskú verejnosť nielen v  BDRG mnohokrát 

zmätok  . 

V tejto  debate .prdseda sekcie Dr. Verelst upozornil že BDRG má dve možnosti : Buď sa bude s 

separovať  ,alebo bude  rešpektovať závery ESKG  . 

 

 

6 .Ďalším bodom boli resty zo septembrového jednania . Bola uzavretá téma Japonských nosných 

prepelíc.  Ako vysvetlil Dr. Verelst  ,pracovná skupina  počas  dlhšieho  obdobia  nepracovala 

tak, ako boli predstavy . Nakoniec    táto situácia  viedla k tomu, že  Dr. Verelst  zostavil návrhu 

konečného  znenia   kde boli zohľadnené už jestvujúce štandardy z D,NL,CZ.,ktorý bol rozoslaný 

k všetkým členom komisie . 

V debate sa zapojil W.Littau ktorý pripomenul, že problém trvá veľmi dlho a nemôžeme stále 

čakať na  vyjadrenia bez konkrétnych poznámok  . To potvrdil i A Verelst že   potrebujeme 

Európsky štandard  prepelíc  ,ktorý bude platný pre celú Európu a preto sme museli   brať do 

úvahy všetky pripomienky  

Ďalším restom je tablo farebných rázov :      bola  predstavená finálna  forma návrhu  . 

V súčasnosti však veľmi veľa času zaberá príprava Európskeho štandardu, aby bol tento  z väčšej 

časti hotový pred nastávajúcou Európskou výstavou  .  
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7. Farba oka americkej Pekinské kačice a Aylesburskej kačice  bola otázkou zo FŠK . Tá je 

u týchto plemien  šedo modrá  . Vo všeobecnosti platí že biele kačice majú modré  až modro šedé 

oči   

 

8. Situácia s vtáčou chrípkou .Komisia sa zaoberala  veľmi vážnou a v posledných mesiacoch 

rezonujúcou témou a to  Aviarnou influenzou teda  vtáčou chrípkou  , ktorá  či už priamo a lebo  

následkami  rozhodnutí kompetentných orgánov napáchal a v rámci chovu hydiny nemalé   škody 

a zanechala  nesmierne následky  . Najväčším problémom bola  likvidácia niektorých chovou 

a uzavretie chovov  v chovateľských zariadeniach  .  Ďalšou stratou pre chovateľov čistokrvnej 

hydiny bol  zákaz poriadania  výstava a trhov, kde utrpela  ekonomika  . Postupne sme 

informovali o situáciách v našich krajinách a o reštrikciách vydaných v súvislosti z touto 

situáciou .   

V tabulke  na konci správy je uvedený stav k dátumu 16.3.2017 

9. Komisia sa zaoberala jestvujúcimi a platnými zneniami predpisov a reglementov.  

Ako prvý je reglement o ESKG a jej štruktúre .  Táto otázka sa  podsúva z dôvodu rozširujúceho 

sa Európskeho zväzu a navýšením počtu  nových štátov z východnej Európy . Dr Verelst 

informoval o jednaniach v prezídiu  EE  .Prezídium si je vedomé, že komisia   pracuje  veľmi 

dobre a veľa.   Jedným z riešení je rozšírenie komisie o jedného člena a práve vplyvom prílivu 

nových krajín i zmene organisgramu  ESKG  ,ktorá by bola rozšírená o jeden nový región . 

 

Podľa  diskusie a návrhu by nová štruktúra  ESKG mala  byť nasledovná  

 

Predsedníctvo sekcie  hydiny EE 

 

Predseda sekcie 

Zástupca predsedu  sekcie  (predseda ESKG) 

Sekretár sekcie 

Zasadnutie sekcie hydiny  EE 

 

(delegáti členských krajín) 

    

 Predsedníctvo Európskej štandardnej komisie pre hydinu EE 

(ESKG ) 

 Predseda ESKG 

 Zástupca predsedu  ESKG (predseda sekcie) 

 Sekretár ESKG 

 

          

región 

západ 

región 

stred 

región 

východ 

región 

sever 

región 

juho 

východ 

región 

juh 
BZA 

región 

juhozápad 

B 

GB 

NL 

CH 

LX 

A 

CZ,PL, 

SK 

,RU, 

LT 

DK.S

W.FIN 

NRW 

BG 

HU 

RO 

HR 

SLO 

BIH 

SRB 

BZA 

D 

F 

ESP 

I 

        

 
Zástupca pre  

okrasnú hydinu 
    Právo hlasu   
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Ďalším bodom   bola aktualizácia zoznamu  vzácnych plemien (Seltene rasse ) . Tu stále platí že  

plemeno musí byť  uznané minimálne 50 rokov  .(zoznam je zverejneý na stránke ) 

http://www.entente-ee.com/wp-content/uploads/Seltene-Rassen.pdf 

 

11. Program medzinárodného školenia posudzovateľov hydiny   

15.17..september 2017 Doorn –Holandsko. 

Klaas Van der Hoeck informoval o programe  školenia 

a o referentoch k daným témam  .  

 

Plemená : Brabantka, Breda ,Soví bradáč, Krivozobá kačica, Orig 

Wyandotka ,  Barnaveldka, Holandská malá , Ďalšie témy: 

Vločkovaná kresba u kúr, Kučeravé a hodvábne perie 

Zasadnutie ESKG  môže byť  v piatok   v poobedňajších hodinách 

a v sobotu večer  .   Pre ostatných účastníkov  príchodzích  

v obedňajších hodinách je možnosť navštíviť hydinárske múzeum . 

 

12. Európsky štandard- ďalšie plemená . Komisia  pokračovala na práci 

na konečných verziách  ďalších štandardov plemien  zaradených do 

vznikajúceho Európskeho štandardu  .  Tento bod trval viac ako štyri 

hodiny  .  

Jednalo sa o belgické a anglické plemená  . 

,Belgická malá, Herver , Zingemerská ,Zotegemer ,Dorniksche , 

Arschoterská kura, Anglická Araucana(obr.5) ,Famenerská 

kura,Haspengaurská žltá, Norfolk, Oxfordská bojovníčka ,Staroanglická 

bažantia kura ,Škotska šedá  ,Ixworth ,Linkonschire, ,Škótska krátkonohá, 

,Zwaltmal  

 

  

Dr .Andy Verelst informoval o príprave ďalšej skupiny plemien 

a to konkrétne    husí . Komisia diskutovala  najmä ohľadne 

podobných plemien husí  a ich rozdieloch  v hlavných 

plemenných  znakoch  najmä  telesného rámca ,nesenia trupu , 

tvaru hlavy a podbruška . 

P. Žuffa  demonštroval  na príklade Pomoranských 

a Slovenských husí (obe 6.)  že rozdiely  medzi kvalitnými 

jedincami sú   veľmi výrazné  .To samozrejme platí 

i u orig.Českej husi a Bohmische  gans. 

 

 

14. Bulletin ESKG  : Komisia  zostavovala obsah ďalšieho  čísla bulletinu ESKG ,ktorý bude 

vydaný   pred zasadnutím EE v Egeri /HU. Pri jednotlivých návrhoch bolo jednozančne 

odsúhlasené že buletin je   informačným  periodikom štandardnej komisie a musí prinášať 

odborné poznatky ,nie  informácie o konaní výstav a podobne  ,od toho slúži  webová stránka EE 

http://www.entente-ee.com/wp-content/uploads/Seltene-Rassen.pdf
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a skupina na socialnej sieti FB :  EE Members.  Všetky buletiny ( Newsletters) sú  online na : 

http://www.entente-ee.com/sparten/geflugel/fachlich/  

 

15 Program EGER /HU .Komisia sa zaoberala rozvrhom programu  májového zasadania 

ESKG a zasadania sekcie hydiny   počas konania Generálneho mítingu EE  v Maďarskom 

 Eger.  Na zasadnutí sekcie bude okrem iného predložený návrh zmeny  štruktúry EE .  

 

16.Rôzne . 

Andy Verelst informoval o stave zmlúv o Europskom štandarde  .  

 

Komisia  sa zaoberala posudzovateľskými systémami v Európe  . Dr. Verelst  informoval o tom, 

že v rámci EE   nemá Európsky posudzovateľský systém iba ,ČR , NL a škandinávske krajiny . 

Škandinávske krajiny (DK,SWE ,NRW,FIN ).majú  majú jeden spoločný štandard   

 

Dr. Verelst informoval o školeniach v krajinách ktoré sú poriadané na vzdelávanie  o Európskom   

systéme hodnotenia . Toto je dôležité najmä ako príprava na medzinárodné  prípadne Európske 

výstavy  výstavy .   

 

P.Žuffa informoval  o tom,že ČR oficiálne požiada o konanie Európskej výstavy  v roku 2024 . 

P. Žuffa informoval o chovateľskom seminári vo Waršawe ,ktorý bol zorganizovaný namiesto   

zrušenej výstavy . kde bola  okrem iného  veľmi výstižná prednáška o vtáčej chrípke . 

P. Žuffa informoval o chovateľskom seminári v Istanbule ktorý poriadala Turecká federácia 

chovateľov  ,ďalej informoval o dojmoch z tohto seminára a vysokej miere záujmu 

o chovateľstvo  v tejto veľkej krajine .   

 

U.Freiberger informoval o dopise doručenom na BDRG a výbor pre ochranu a zdravie zvierat 

,kde sa hovorí o tlaku na  zákaz označovania kurčiat  krídelnými známkami a dierovanie   

medziprstných blán u kúr alebo  plávacích blán u vodnej hydiny . Je to jedna z ďalších  

nezmyselných  káuz vyvíjajúcich tlak na chovateľov  . 

 

17. Záver : Zasadnutie ESKG  ukončil jej predseda U.Lochmann . Poďakoval 

prítomným za konštruktívne jednanie ,ktoré bolo veľmi náročné.V piatok a  
sobotu sa končilo v neskorých nočných hodinách , vďaka čomu sme  prejednali 
a dotiahli do konca veľa dôležitých úloh . U .Lochmann  zaželal  úspešnú 

liahniarenskú sezónu  a želanie skorého videnia v Egeri . 
 

 

Správu spracoval. Žuffa  Peter  

Zástupca ČSCH a SZCH pri EE ,  

člen  Európskej štandardnej komisie  pre hydinu EE  

gramaticky neupravené . 

 

 

 

 

 

 

http://www.entente-ee.com/sparten/geflugel/fachlich/
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Situácia  výskytu vtáčej chrípky  k 16.3.2017  

 

Stát 
Počet prípadov HPAI u voľne žijících  

vtákov 

Počet ohnisiek 

HPAI v chovoch 

hydiny 

Počet ohnisiek u  vtákov v 

zajatí  

Belgie 2 0 1 

Bosna a Hercegovina 0 1 1 

Bulharsko 13 67 2 

Chorvátsko 12 9 0 

Česká Republika 39 prípadov – 51 pozitivních vtákov  37 1 

Dánsko 45 1 1 

Finsko 13 0 1 

Francie 48 458 2 

Irsko 10 0 0 

Itálie 5 9 0 

Litva 3 0 0 

Maďarsko 59 234 5 

Makedonie 1 1 0 

Německo 670 75 15 

Nizozemí 45 9 8 

Polsko 68 64 0 

Portugalsko 1 0 0 

Rakousko 51 2 1 

Rumunsko 87 17 2 

Řecko 9 5 0 

Slovensko 57 8 2 

Slovinsko 40 0 0 

Spojené království 22 10 0 

Srbsko 20 4 0 

Španělsko 2 10 0 

Švédsko 30 3 2 

Švýcarsko 87 0 0 

Ukrajina 1 3 1 
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Celkem 1440 1027 45 

 


